

Bauprodukten-Verordnung (EU) NR. 2024/3110 Construction Products Regulation (CPR) (EU) NR. 2024/3110

Hiermit informieren wir über **Elektroinstallationsrohre** nach DIN EN IEC 61386 gemäß der

**VERORDNUNG (EU) Nr. 305/2011 DES EUROPÄISCHEN PARLAMENTS UND DES RATES
vom 27. November 2024
zur Festlegung harmonisierter Bedingungen für die Vermarktung von Bauprodukten und zur
Aufhebung der Verordnung (EU) Nr. 305/2011**

In der Bauproduktenverordnung ist unter Absatz (14) festgelegt, dass Produkte, die bereits durch andere Rechtsakte der Union harmonisiert wurden, von ihrer Anwendung ausgenommen werden, um regulatorische Überschneidungen zu vermeiden. Zu demselben Zweck ist es auch wichtig, zwischen den Aspekten von Produkten, die unter diese Verordnung fallen, und den Aspekten derselben Produkte, die durch andere sektorspezifische Rechtsvorschriften geregelt sind, zu unterscheiden. Dies wäre beispielsweise bei Beleuchtungsprodukten sowie elektrischen und elektronischen Produkten der Fall, die unter die Richtlinien **2014/35/EU**, **2014/30/EU**, **2014/53/EU** und **2001/95/EG** des Europäischen Parlaments und des Rates fallen.

Elektroinstallationsrohre nach der harmonisierten Normreihe DIN EN IEC 61386 fallen unter die Niederspannungsrichtlinie – Richtlinie 2014/35/EU und fallen nicht unter die Bauprodukten-Verordnung.

Sollten Sie darüber hinaus weitere Fragen zum Thema Bauprodukten-Verordnung haben, stehen wir Ihnen gerne zur Verfügung.

We provide information on electrical **conduits** according to DIN EN IEC 61386 in accordance with the

**REGULATION (EU) 2024/3110 OF THE EUROPEAN PARLIAMENT AND OF THE COUNCIL
of 27 November 2024
laying down harmonised rules for the marketing of construction products and repealing
Regulation (EU) No 305/2011**

Paragraph (14) of the Construction Products Regulation states that products already harmonised by other Union legal acts should be excluded to avoid regulatory overlap. For the same purpose, it is also important to distinguish between those aspects of the same products which are covered by this Regulation and those aspects which are regulated by other sectorial legislation. This would be the case, for example, for lighting products and electrical and electronic products, which are subject to Directives **2014/35/EU**, **2014/30/EU**, **2014/53/EU** and **2001/95/EC** of the European Parliament and of the Council.

Electrical conduits according to the harmonised standard series DIN EN IEC 61386 are covered by the Low Voltage Directive - Directive 2014/35/EU and are not subject to the Construction Products Regulation.

If you have any further questions about the Construction Products Regulation, please do not hesitate to contact us.


ppa. Frank Rauterkus
Leiter Bereich Elektro Systeme


i. A. Norbert Biener
Produktmanagement Elektro Systeme